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BIJELA PODRUČJA Na cijelom otoku u tijeku je izgradnja mreže širokopojasnog interneta

Čak četvrtina projekata bit će 
realizirana na Dobrinjštini
U dovođenje optike do dvorišta stanovnika brojnih slabije naseljenih mjesta na području Dobrinjštine 
ulaže se golemih 77,3 milijuna kuna, od čega će Općina trebati izdvojiti 5 milijuna proračunskih kuna

N
a području Općine 
Dobrinj u tijeku je, 
pred samom reali-
zacijom ili pak u pri-

premi nekoliko krupnih i za-
htjevnih, a za žitelje te otočne 
lokalne zajednice i vrlo vrijed-
nih projekata.

- Prvi, najveći i financijski 
najzahtjevniji infrastruktur-
ni projekt, onaj za kojeg se s 
punim pravom može reći i 
da je razvojni, dotiče se rea-
lizacije izgradnje svjetlovod-
ne, odnosno širokopojasne 
mreže sljedeće generacije, 
istaknuo je govoreći nam o 
toj temi općinski načelnik 
Neven Komadina.

- Vjerujem da je javnosti već 
poznat podatak da se u sklopu 
već pokrenute izgradnje te su-
vremene telekomunikacijske 
mreže koja će u idućim mje-
secima biti izgrađena na svim 
tzv. bijelim područjima otoka 
Krka (onima na kojima teleo-
perateri nemaju komercijalni 
interes vlastitim sredstvima 
ulagati u tu vrst infrastruktu-
re op.a.) u dovođenje optike 
do dvorišta stanovnika broj-
nih naših malih, slabije nase-
ljenih mjesta, ulaže golemih 
77,3 milijuna kuna, nastavlja 
Komadina, podsjećajući da će 
najveći dio tog sveotočnog, 
EU sredstvima sufinanciranog 
projekta biti realiziran upra-
vo na području Dobrinjštine. 

Od tog se iznosa tri četvrtine 
potrebnog novca namiče bes-
povratnim potporama EU-a, 
dok će ostatak novca, ovisno 
o broju korisnika koji će na 
njihovom području biti pri-
ključeni, sufinancirati lokal-
ne samouprave otoka Krka.

Mreža u vlasništvu 
SIK-a

- Općina Dobrinj po tom 
ključu, s obzirom na to da se 
četvrtina projekata ostvaruje 
upravo na našem području, 
za to će morati izdvojiti ne-
što više od pet milijuna pro-
računskih kuna. Očekujemo 
da će ovih dana početi radovi 
i na području naše općine, a 
plan je širokopojasnu inter-
netsku, odnosno optičku vezu 
dovesti do ruba dvorišta svih 
za tu uslugu zainteresiranih 
stanovnika naselja Dobrinj, 
Čižići, Gabonjin, Gostinjac, 
Hlapa, Klanice, Klimno, Kras, 
Polje, Rasopasno, Sužan, Sveti 
Vid, Sveti Ivan, Šilo, Tribulje, 
Žestilac i Županje. Bitno je 
napomenuti i da će u sklopu 
istog projekta na području 
naše općine biti izgrađena 
čak 3.264 priključka, i to na 
dijelovima našeg područja, 
odnosno u naseljima gdje, da 
čekamo same teleoperatere, 
takvu infrastrukturu vjerojat-
no nikad ne bismo dočekali, 
nastavlja naš sugovornik.

Komadina nas je podsjetio i 
da će optička mreža biti u vla-
sništvu otočne tvrtke SIK čiji 

su osnovači sve lokalne jedi-
nice te da će posredstvom nje 
korisnici telekomunikacijskih 
usluga sami moći birati naj-
povoljnijeg pružatelja usluge 
koji će izgrađenu optiku unaj-
mljivati od spomenute otoč-
ne komunalne kompanije.

- Mislim da ne moram po-
sebno objašnjavati što će i 
koliko izgradnja te vrste in-
frastrukture značiti za gos-
podarski i turistički razvoj 
svih tih naselja, ustvrdio je 
dobrinjski načelnik, zaključu-
jući da će mogućnost korište-
nja super brzih internetskih 
veza uvelike podići i životni, 
odnosno »standard svakod-
nevice« stanovnika svih na-
brojenih naselja.

Javna rasvjeta
- Projekt bi trebao biti zgo-

tovljen do kraja listopada idu-
će godine. U ovoj bih prigodi 
naglasio da će i za naselja, ili 
njihove dijelove, u kojima se 
ovaj sustav sada neće graditi 
(poput Solina i dijelova Šila i 
Klimna) u skorijoj budućnosti 
sasvim sigurno biti osmišljen 
način gradnje i model finan-
ciranja sličnih zahvata, tako-
đer u »režiji« SIK-a, a sve kao 
bismo ovu vrst usluge pribli-
žili baš svim našim stanovni-
cima, kaže dobrinjski općin-
ski načelnik.

Osim tog projekta, u po-
odmakloj fazi realizacije je i 
projekt energetske obnove, 
odnosno osuvremenjenja 
naše javne rasvjete. Koriste-
ći sredstva HBOR-a do sad 
smo učinkovitim i »štedlji-
vim« rasvjetnim tijelima ba-
ziranim na LED tehnologiji 
već nedomjestili staru i ra-
strošnu rasvjetu na više od 
šest stotina lokacija u nase-
ljima Polje, Gabonjin, Hla-
pa, Klimno, Sužan, Tribulje 
i Županje. Na 636 rasvjetnih 
tijela koja su već zamijenje-
na ili koja će do kraja godi-
ne biti zamijenjena novim 
LED svjetiljkama, godišnje 
ćemo na računima za elek-
tričnu energiju uštedjeti vi-
še od 400.000 kuna, uz još 
dodatnih 40-ak tisuća kuna 
ušteda koje ćemo ostvariva-
ti na njihovom održavanju. 
Investicija »teška« 1,4 mili-
juna kuna će nam se stoga 
u potpunosti isplatiti, ili da 
kažem vratiti, u nepune 
3,5 godine, a također 
je bitno istaknu-
ti i da je ovo tek 
prva faza ovo-
ga energet-
skog projekta. 
U iduće dvije 
do tri godine 
planiramo ga 
proširiti i na sva 
ostala naša na-
selja, odnosno sve 
svjetiljke našeg sustava 
javne rasvjete. A njega čini 
više od 1.800 svjetiljki, govori 
nadalje Komadina.

Cesta Pećine
Treći aktualni veći i zna-

čajniji projekt koji je u re-
alizaciji tiče se pak zahva-
ta uređenja i komunalnog 
opremanja ceste Pećine, u 
naselju Šilo. Radi se o du-
žobalnoj dionici promet-
nice duljine dvjestotinjak 
metara na kojoj će, u sklopu 

aktualnih zahvata, biti iz-
građena oborinska kanali-
zacija, nogostup, položen 
novi asfalt te uz nju uređena 
i nova dionica šetnice koja 
će potom kontinuirano teći 
od lokaliteta pješčane plaže 
do samog Lokvišća.

- Pokrenute radove donekle 
usporavaju relativno loše vre-
menske prilike koje nas već 
neko vrijeme prate, a realno 
je očekivati da će taj projekt 
biti dovršen do polovine ve-
ljače. Spomenuti projektni 
plan, vrijedan 1,2 milijuna 
kuna, financira se isključivo 
sredstvima općinskog prora-
čuna. Gotovo u dlaku jedna-
ko vrijedno ulaganje koje se 
priprema jest i ono koje se 
odnosi na prvu fazu uređe-
nja budućeg Sportskog centra 
Čižići – kompleksa koji bi se 
trebao početi graditi i opre-
mati na sjeverenom rubnom 
području tog našeg naselja u 
kojem već godinama iznimno 

uspješno i aktivno djeluje 
tamošnje Društvo za 

športsku rekreaci-
ju. Nastojeći na 
taj način podu-
prijeti nasto-
janja članova 
tog udruže-
nja, odlučili 

smo pokrenu-
ti zahvate koji bi 

tijekom iduće go-
dine trebali rezulti-

rati izgradnjom parkira-
lišta, boćališta (s dva joga, 
odnosno boćališne staze), ali 
i rukometnog, odnosno ma-
lonogometnog igrališta, kao 
i dječjeg igrališta. U ovoj fazi 
radova trebali bi biti izvede-
ni svi planirani zahvati, osim 
polaganja završnog sloja na 
parteru malonogometnog 
terena, objašnjava nam Ko-
madina, siguran da će u sko-
rijoj budućnosti čižićarski 
promotori sporta i rekrea-
cije ondje uživati iznimno 

kvalitetne uvjete rada. Svi 
stanovnici, kao i ljetni posje-
titelji tog turističkog mjesta, 
ondje će pak dobiti novi kva-
litetan sportsko-rekreacijski 
i društveni sadržaj. Naš nam 
je sugovornik predstavio da 
bi ondje planirani radovi tre-
bali u stvarnost biti pretočeni 
najkasnije do početka svib-
nja iduće godine.

Mladen TRINAJSTIĆ

» Ne moram 
posebno 

objašnjavati što će 
i koliko izgradnja 
širokopojasne 
internetske veze 
značiti po pitanju 
gospodarskog i 
turističkog razvoja 
naselja Dobrinj, Čižići, 
Gabonjin, Gostinjac, 
Hlapa, Klanice, Klimno, 
Kras, Polje, Rasopasno, 
Sužan, Sveti Vid, Sveti 
Ivan, Šilo, Tribulje, 
Žestilac i Županje

Neven Komadina

Sanacija ceste na ulazu u Šilo
Govoreći o planiranim ili već započetim ulaganjima, dobrinj-
ski je općinski načelnik napomenuo i da su pred samim za-
četkom radovi na sanaciji županijske ceste na ulazu u Šilo.
- U sklopu njih će biti izvedeni i radovi instalacije optičke 
mreže za superbrzi internet. Vrijednost te investicije procije-
njena je na 900.000 kuna, od kojih će Županijska uprava 
za ceste osigurati 600.000, a Općina Dobrinj preostalih 
300.000 kuna, završio je Neven Komadina.

3.264
priključka bit 
će izgrađena u 

sklopu projekta na 
području Općine 

Dobrinj

ZAŠTO OPTIKA?
Projekt podrazumijeva 
dovođenje suvremene 
telekomunikacije na 
sva tzv. bijela područja 
otoka Krka, ona gdje 
teleoperateri nemaju 
komercijalni interes 
vlastita sredstva ulagati 
u tu vrstu infrastrukture
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Već neko vrijeme traju radovi na lokalitetu Pećine u Šilu Izgradnja optičke mreže trebala bi biti dovršena do kraja listopada 2023.
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